
Podpora dokapitalizaciji, ce bo posel
Zadružniki napovedano dokapitalizacijo podpirajo, saj
druge možnosti niti nimajo. Perutnina, d. d., v spodnje
podravski regiji zaposluje okoli 1500 ljudi in daje kruh
še 300 kmetijam, ki zanjo redijo piščance

DARJA LUKMAN ŽUNEC
Potem ko so minuli teden nadzorniki
Perutnine, d.d., soglasno sprejeli po-
nudbo Slovenske industrije jekla (SIJ)
za dokapitalizacijo podjetja, ki je pri-
pravljena vložiti 40 milijonov evrov in
si tako pridobiti nekaj čez 40-odstotni
lastniški delež, zdaj čakajo na odloči-
tev skupščine družbe, ki bo o tem od-
ločala konec avgusta.

Trenutno so največji lastniki Pe-
rutnine Merkur, d.d., v stečaju s 24,26
odstotka, Perutninarska zadruga Ptuj
s 23,57 odstotka, Holding PMP, ki so
ga ustanovili menedžerji Perutnine
z 10,20 odstotka, Kapitalska družba
(KAD) z 9,91 in Probanka v likvidaci-
ji s 7,68 odstotka. Manjši delež pa ima
še Društvo Mali delničarji Slovenije.
Vstop SIJ-a, ki je napovedal tudi inte-
res postati večinski lastnik Perutnine,
pomeni, da se bodo deleži drugih zni-
žali. V Perutninarski zadrugi Ptuj so
denimo ocenili, da se bo njihov delež
prepolovil. SIJ bi tako prevzel prevla-
dujočo vlogo v odločanju in od njega
bo odvisna tudi bodoča podoba nad-
zornega sveta in uprave Perutnine.
Zanimalo nas je predvsem, kaj si od
dokapitalizacije obetajo zaposleni v
Perutnini, teh je v celotni Sloveniji
1712, od tega na območju spodnjepo-
dravske regije okoli 1500, in kaj priča-
kujejo zadružniki oziroma kooperanti
Perutnine, ki jih je v spodnjepodravski
regiji okoli 300, sicer pa 500.

Želijo ohraniti nadzornika
in primeren zaslužek
Direktor Perutninarske zadruge Ptuj
Andrej Tkalec sicer ni želel komenti-
rati napovedane dokapitalizacije ali
oceniti morebitnih posledic za zadru-
žnike, predsednik zadruge in koope-
rant Perutnine Simon Toplak, ki je
tudi nadzornik Perutnine, pa nam je
dejal, da nima kaj skrivati: "Mi smo na-
povedano dokapitalizacijo sprejeli, saj
nam kaj drugega glede na prezadolže-
nost podjetja in glede na pogoje bank
upnic niti ne preostane. Za nazaj se ne
da nič spremeniti, saj so banke posta-
vile svoje zahteve. Dokapitalizacija je
zato pač nujna in je del načrta repro-

grama 110 milijonov evrov posojil do
konca leta 2020."

Kaj pričakuje od novih lastnikov?
Toplak nima posebnih pričakovanj, pa
tudi strahov ne. "Naša želja, torej želja
vseh rejcev perutnine, ki delamo za
to družbo, seveda je, da bi imeli delo
in primeren zaslužek tudi v naprej. In
ocenjujem, da ta rešitev to omogoča.
Pa saj pravzaprav ni kake druge boljše
rešitve! Z njo se pač strinjamo, sicer
lahko izgubimo vse skupaj, delovna
mesta, proizvodnjo in delo za koo-
perante." Toplak upa, da bodo odnosi
med novimi lastniki in zadrugo ko-
rektni, doslej pa, da so od njih dobili
"poštene in jasne odgovore" na vse,
kar jih je zanimalo. "Iz poročil in po-
datkov, ki so bili na mizi, imajo za zdaj
potencialni lastniki moje popolno za-
upanje," še pristavi Toplak.

Če bo SIJ vstopil v lastništvo kot
največji posamični lastnik in v per-
spektivi tudi izpolnil napoved, da po-
stane večinski lastnik, torej z deležem
nad 50 odstotki, bodo v zadrugi, tako
Toplak, vztrajali, da ohranijo svoje
mesto v nadzornem svetu ne glede
na znižan delež v lastništvu. "Najbolj
pomembno je, da ne bodo zmanjše-
vali proizvodnje, da bodo ohranili
delo in da bo zaslužek ostal primeren.
Morate vedeti, da je vlaganje v farme
na kmetijah življenjski projekt števil-
nih družin. V ta sistem je vključenih
300 kmetij z ožjega ptujskega območja
in na vsaki od njih od te prireje posre-
dno živijo štirje člani družine do pet,
torej je od Perutnine odvisnih nekako
do 1500 ljudi."

Sindikat pričakuje
ohranitev bonitet
Perutnina je na širšem ptujskem ob-
močju poleg kidričevskega Boxmar-
ka, ki zaposluje nekaj čez 2000 ljudi,
in Taluma, kjer jih je zaposlenih 1170,
največji zaposlovalec. Reprezentativ-
ni sindikat v podjetju je Zveza svobo-
dnih sindikatov, predsednik sindikata
v podjetju pa je Marjan Vindiš, ki je
hkrati tudi predsednik Sindikata de-
lavcev v kmetijstvu in živilsko-prede-
lovalni industriji za celotno Slovenijo.

"Konferenca našega sindikata v podje-
tju je bila seznanjena z zahtevo bank
po dokapitalizaciji družbe in s po-
stopki, vodenimi za to dokapitaliza-
cijo. Slovenska industrija jekla je po
nam dostopnih informacijah poziti-
ven vlagatelj, saj ima v slovenskem
prostoru pozitivno podobo. Vzposta-
vila je primeren odnos z okoljem in
tudi v odnosu do zaposlenih nič ni šlo
na slabše. Zaposleni torej pričakujemo,
da se za nas ne bo nič kaj spremenilo
na slabše in da bomo obdržali vse bo-
nitete kot doslej. V podjetju velja pod-
jetniška kolektivna pogodba, po kateri
redno dobivamo plače, ki so nekoliko
višje od povprečja v mesno-prede-
lovalni industriji, redno dobivamo
regres in božičnico ter velikonočnico.
Skratka, pričakujemo pozitiven odnos
bodočega lastnika do družbe in zapo-
slenih," je prve vtise zaposlenih strnil
Vindiš.

Prezadolže-
nost in zahteve
bank so znane,
za rejce je najbolj
pomembno, da
bodo ohranili delo
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Simon Toplak, predsednik Perutninarske
zadruge Ptuj in nadzornik Perutnine:
"Naša želja je zaslužek."
fDaria I ukman Žnnprl
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Če stabilizacija, je to velikega pomena

Dobra novica, če bo dobra kondicija
O tem, kaj meni o dokapitalizaciji PP, smo želeli povpra-
šati Mirana Senčarja, župana Mestne občine Ptuj, vendar
so nam iz urada za stike z javnostjo sporočili, da je na
dopustu. Smo pa priklicali Gorazda Oreška, podžupana,
zadolženega prav za spremljanje področja gospodarstva:
"Zagotovo je v interesu vseh Ptujčanov in tudi prebivalcev
širšega območja, da je PP investicijsko in razvojno v dobri
kondiciji in da je njeno poslovanje stabilno. Če bo ta dokapitalizacija prinesla
to, potem je to dobra novica tako za občino kot za marsikaterega ptujskega
občana in prebivalca Podravja." (sip)

Marko Drobnič, predsednik ptujskega kluba menedžerjev in
predsednik uprave Taluma: "Same vsebine dokapitaliza-
cije družbe Perutnine Ptuj ne morem komentirati, ker
je ne poznam. Če pa dokapitalizacija družbe Perutnine
Ptuj pomeni stabilizacijo poslovanja in ohranjanje delov-
nih mest, je to tako za občino Ptuj kot za regijo, v kateri
družba Perutnina Ptuj deluje, velikega pomena. Če pod-
jetje vstopa s kapitalom v družbo Perutnina Ptuj z dolgoročnim strateškim
namenom nadaljnjih vlaganj v razvoj in rast družbe, lahko to pomeni krepi-
tev podjetja in potencial za ustvarjanje novih delovnih mest, v našem okolju
še kako potrebnih." (dlž)
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Ptujsko Perutnino, njene delavce in kooperante čakajo novi lastniški časi.
(Marko Vanovšek)
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